
Voorzitter, 
 
Voor ons ligt de programmabegroting 2020-2023. Een begroting die vanuit de vastgestelde 
kadernota van afgelopen juli is opgesteld. Deze begroting komt dus voor een groot deel 
voort uit het coalitieakkoord dat de VVD en de ChristenUnie sloten vorig jaar mei.  
 
De ChristenUnie is blij met deze begroting! We kunnen als gemeente een sluitende 
meerjarenbegroting maken. Daar komt bij dat de financiële positie van onze gemeente de 
komende jaren verder verbetert. Het weerstandsvermogen stijgt naar 15 miljoen. De 
solvabiliteit stijgt naar 35%. En de grondexploitaties verlopen nog steeds goed. Als die zo 
doorgaan is de kans groot dat dit tot een verdere stijging van het weerstandsvermogen zal 
leiden. 
 
Natuurlijk zien wij ook risico’s in deze begroting. De grootste onzekerheid zit in het sociaal 
domein. We hebben daar met elkaar een taakstellende bezuiniging afgesproken van 8 ton. 
Dat is ambitieus en als we deze bezuiniging halen houden we zelfs geld over. Het leveren 
van goede zorg blijft daarbij voor ons als ChristenUnie voorop staan. Onze inwoners moeten 
daarop kunnen blijven rekenen.  
Een ander risico zien we in de nieuwbouw van de scholen. Daarom kijken we als raad het 
komende jaar apart naar dit plan. Wel zijn we blij dat de nieuwbouw van de 
Grondtoon/Groenschool in ieder geval door kan gaan.  
 
Als we de begroting vergelijken met omliggende gemeenten zien we dat we er in 
Bunschoten goed voor staan! We kunnen een sluitende meerjarenbegroting maken, in 
tegenstelling tot een heel aantal andere gemeenten.  
Daarnaast hebben we het extra geld wat gemeenten krijgen voor het sociaal domein niet 
meegenomen in de cijfers van de jaren 2022 en 2023, zoals veel gemeenten op advies van 
de VNG wel doen, om daarmee hun begroting sluitend te krijgen.  
Ook hoeven we de OZB niet te verhogen en blijven we daarmee nog steeds relatief lage 
lasten voor onze inwoners houden. En ja, de tarieven van de afvalstoffenheffing stijgen. Dit 
zien we in het hele land gebeuren omdat de grondstofprijzen dalen en de 
verbrandingskosten stijgen en hierin zijn wij geen uitzondering.  
We kunnen concluderen dat het financieel goed gaat met Bunschoten, al moeten we een 
aantal risico’s nauwlettend in de gaten houden. 
 
Toch staan wij hier met gemengde gevoelens. We voelen teleurstelling over de manier 
waarop we als partij aan de kant gezet zijn. Ook voelt deze bespreking van de begroting als 
een wassen neus. Een meerderheid van de raad heeft in juli aangegeven dat dit de goede 
weg is, maar door de veranderende politieke situatie kan alles anders worden. Als 
ChristenUnie hopen we dan ook dat aan deze periode snel een eind komt en dat er spoedig 
een nieuw college zal zijn. De gemeente staat voor grote uitdagingen, die nu allemaal in de 
wachtkamer staan. Het is belangrijk dat we geen zaken mis gaan lopen en dat we een 
stevige positie in de regio hebben.  We wensen de betrokken partijen dan ook wijsheid bij de 
onderhandelingen maar hopen wel dat zij spoedig tot resultaten komen.  
 
Tenslotte willen we nog één amendement indienen over de snelfietsroute.   
 
 
 
 
 


